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december 2013

Spørgsmål
”Mener ministeren, at det er klogt at lave en aktieudvidelse og dermed sælge en 
del af Dong på et tidspunkt, hvor værdien af Dong er ansat meget lavt i forhold til 
tidligere skøn?”

Svar
Finansministeriet bemærker for det første, at værdien af et selskab afhænger af 
dets skønnede fremtidige indtjeningsevne. Det forhold, at værdien af DONG 
Energy formentlig ville have været højere for nogle år siden, er således uden be-
tydning for vurderingen af selskabets værdi i dag. I den forbindelse bemærkes, at 
faldet i værdien i DONG Energy navnlig kan henføres til de seneste års økonomi-
ske krise og de indirekte virkninger af den amerikanske skiffergasproduktion, der
har ført til, at aktiekursen for mange af de børsnoterede europæiske energiforsy-
ningsselskaber er faldet markant.

Finansministeriet bemærker for det andet, at det på baggrund af den omfattende
proces, der gik forud for indgåelsen af de betingede aftaler med de nye investorer, 
er ministeriets opfattelse at den aftalte værdiansættelse af DONG Energy afspejler 
markedsværdien af DONG Energy, når den ses i sammenhæng med de øvrige vil-
kår og betingelser i aftalerne, og at de indgåede aftaler er rimelige ud fra statens fi-
nansielle interesser.
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